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 Utdragsbestyrkande 
 

Kommunfullmäktiges sammanträdesprotokoll 
2021-06-21 

Plats och tid Digitalt sammanträde. Ordförandena, sekreterare och tekniker sitter 
fysiskt på Lärcentrum. Måndag 21 juni 2021 klockan 18.00-20.40 

  
Beslutande Pia Sjöberg (s), jäv § 62 

Kjell Öjeryd (v), jäv § 62 
Daniel Grundström (s) 
Maria Broberg (v) 
Kristina Axelsson (c) 
Katarina Lövgren (s) 
Urban Isaksson (v) 
Lilian Holloway (m) 
Inger Stenlund (v) 
Bo Brydsten (s), jäv § 59 
Oscar Öjeryd (v) 
Viveca Lindbom (s) 
Robin Fransson (v) 
Sven-Åke Nilsson (s) 
Carina Selbrand (c) 
Erika F Hedman (s) 
Lennart Sjöberg (v) 

 
Tjänstgörande ersättare Styrbjörn Lind (s) tjänstgör för Jan Lövgren (s) 

Bengt Abrahamsson (v) tjänstgör för Kjellan Grundström (v) 
Jan Axelsson (c) jäv § 50, tjänstgör för Ingemar Johansson (c)  

 
Övriga deltagare Christer Norberg, kommunchef 
 Sara Grundström, kommunsekreterare 
 Ann-Kristin Vinka, Biosfärsområdet Vindelälven-Juhttatahkka, § 43 
 Daniela Nedelcheva, Biosfärsområdet Vindelälven-Juhttatahkka, § 43 
 Therese Brännlund, § 47 
 
Utses att justera Carina Selbrand (c) och Pia Sjöberg (s), Erika F Hedman § 62 
 
Justeringens tid och plats Kommunhuset, torsdag 24 juni 2021 klockan 10.30 
 
Underskrifter Sekreterare ............................................................................. Paragrafer 40–63 
  Sara Grundström 
 
 Ordförande ................................................................................................. 
  Maria Broberg  
 
 Justerande ............................................................................................................... 
  Carina Selbrand Pia Sjöberg  Erika F Hedman § 62 
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 BEVIS/ANSLAG 
 
 Justeringen har tillkännagivits genom anslag 
 
Organ Kommunfullmäktige 
 
Sammanträdesdatum 2021-06-21 Paragraf  40–63 
 
Datum för anslagets uppsättande 2021-06-24 Anslaget tas ner efter  2021-07-16 
 
Förvaringsplats för protokollet Stödverksamheten 
 
Underskrift ................................................................................................... 
 Anette Edvardsson 
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Kf § 40  
 
Allmänhetens frågestund 
 
Sammanträdet inleds med allmänhetens frågestund. Inga frågor har inkommit 
till dagens sammanträde. 
______ 
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Kf § 41  
 
Godkännande av kallelse 
 
Kommunfullmäktiges beslut 
Kallelseförfarandet godkänns. 
 
Ärendebeskrivning 
Enligt kommunfullmäktiges arbetsordning § 14, bör styrelsens, övriga 
nämnders och beredningars förslag till beslut eller yttranden i de ärenden som 
tagits in i kungörelsen skickas till varje ledamot och ersättare senast sju 
kalenderdagar före sammanträdesdagen. Ordförande bestämmer i vilken 
omfattning övriga handlingar i ett ärende ska skickas till ledamöter och 
ersättare före sammanträdet. 
 
Kallelsen och övriga handlingar skickas elektroniskt. Handlingarna i varje 
ärende bör finnas tillgängliga för allmänheten i sammanträdeslokalen under 
sammanträdet. Interpellationer och enkla frågor bör skickas till samtliga 
ledamöter och ersättare före det sammanträde vid vilket de avses bli ställda. 
______ 
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Kf § 42  
 
Fastställelse av ärendelistan 
 
Kommunfullmäktiges beslut 
Efter kallelse skickades har ett extra ärende tillkommit som läggs till 
ärendelistan; 
- Avtal om samverkan i gemensam renhållningsnämnd 

(Trepartens renhållningsnämnd) 2021/374 
 
Fastställer därefter ärendelistan enligt följande: 
1 Mötets öppnande  
2 Upprop  
3 Val av två justerare, tillika rösträknare  
4 Tid för justering  
5 Allmänhetens frågestund  
6 Godkännande av kallelse  
7 Fastställande av ärendelistan  
8 Information Biosfär (Ann-Kristin Vinka) 45 min  
9 Ordförandena informerar  
10 Meddelanden  
11 Medborgarförslag - Skyltning inom tätbebyggt område 2021/329 
12 Svar på medborgarförslag - Säkerhetsåtgärder med bland 

annat permanenta farthinder på Jägargatan 2020/349 
13 Svar på medborgarförslag - miljögifter och farliga  

kemikalier i förskolor 2020/64 
14 Motion - Ändring av Arvodes och ersättningsreglemente 2021/83 
15 Arvode - Trepartens Renhållningsnämnd 2021 2021/231 
16 Taxa uthyrning Aivak 2021/346 
17 Avgift för bostad med särskild service för ungdomar enligt 

LSS 2021/310 
18 Regler och priser vid uthyrning av torgplatser i Sorsele  

kommun 2021/315 
19 Renhållningstaxa 2021-07-01 2021/312 
20 VA-taxa från 2021-07-01 2021/313 
21 Storprojekt - Bredband till fler 2015/22 
22 Försäljning av mark, del av kommunens fastighet  

Ammarnäs 2:101, inom Ammarnäs fritidsstugors  
samfällighetsförening - generellt beslut 2021/285 

23 Försäljning av mark, del av Ammarnäs 2:101 2021/283 
24 Försäljning mark, del av fastigheten Ammarnäs 2:101 i  

syfte att förstora befintlig tomt, Ammarnäs 2:152 2020/469 
25 Försäljning mark, del av fastigheten Ammarnäs 2:101 i  

syfte att bilda ny fastighet, Ammarnäs 2:155 2020/470 
  Forts. 
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Kf § 42, forts. 
 

26 Försäljning mark del av fastigheten Ammarnäs 2:101 2020/468 
27 Ansvarsfrihet år 2020 för direktionen i Partnerskap 

Inland - Akademi Norr 2021/274 
28 Avtal om samverkan i gemensam renhållnings nämnd 
 (Trepartens renhållningsnämnd) 2021/374 
_______ 
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Kf § 43  
 
Information om Biosfärsområde Vindelälven-Juhttatahkka 
 
Kommunfullmäktiges beslut 
Informationen noteras. 
 
Ärendebeskrivning 
Ann-Kristin Vinka, koordinator, och Daniela Nedelcheva, projektmedarbetare, 
Biosfärsområde-Juhttatahkka informerar bland att om; 
 
UNESCOs modellområden för hållbar utveckling är cirka 120 länder och 700 
biosfärsområden. Det är ett testmodellområde för de globala målen. Vi är det 
nordligaste. Målet är att tillsammans stödja, bevara och utveckla den rika och 
unika naturen som kulturen i Vindelälven-Juhttatahka så att alla kan leva 
uppleva och må bra i land och stad. 
 
Vi är sju modellområden i Sverige och vi är det nordligaste och största, från 
norska gränsen ner till kusten. Vi är ett tvärsnitt av Sveriges natur- och kultur. 
Är knutna till forskning och utveckling. Vi är även ett område med en rad 
partners i samverkan med bland annat kommunerna Arjeplog, Sorsele, 
Lycksele, Vindeln och Umeå. Styrelsen består av 17 ordinarie och 17 
suppleanter.  
 
Värdegrund som bygger på respekt för människor och natur. Är nyfikna och 
modiga varje dag, samspelar och bjuder in, utforskar nya sätt vare dag, är 
viktiga i ett större sammanhang. 
 
Det finns en rad utmaningar med bland annat konflikter och urbanisering, där 
vi ska försöka hitta lokala lösningar på detta. Förutsättningar finns med olika 
möjligheter. Är ett samiskt förvaltningsområde där rennäringen med deras 
unika sätta att leva och bo på är bevarat. Har utvecklat sex fokusområden; 
- Mångfald av kulturella uttryck. 
- Besöksnäring och friluftsliv för alla. 
- Fiske i levande sjöar, vattendrag och hav. 
- Framgångsrik renskötsel. 
- Utveckling av lokalsamhället. 
- Levande landskap. 
 
Nyttan med biosfärsområde är ett livskraftigt modellområde (Agenda 2030), en 
neutral plattform, är varandras resurser (inspirera, engagera, koordinera och 
kommunicera), samarbeta, behovsdriven forskning och UNESCOs 
kvalitetsstämpel. 
 
      Forts. 
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Kf § 43, forts. 
 
En nyhet är att SLU i Umeå vill förlägga en sommarkurs i Sorsele kommun 
som tidigare har legat i Jokkmokk under många år. Det kommer cirka 40 
studenter och jägmästare som kommer att åka upp efter älven och ta del av 
testområdet. Kommer en stor forskarkonferens under 2022.  
 
Ekonomiskt drivs biosfärsområdet som en ekonomisk förening, där bland annat 
kommunerna, Regionerna och Länsstyrelserna går in med finansiering. Har 
haft en liten pott pengar som delats ut till behjärtansvärda projekt. Är mer en 
resurs som koordinerar och kraftsamlar, är en samverkans part i andra projekt. 
Vill få inspel över vad som är viktigt för Sorsele kommun och kommer att vara 
aktiv i ansökan till Leader-medel. 
______ 
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Kf § 44  
 
Ordförandena informerar 
Enligt 31 § kommunfullmäktiges arbetsordning ska respektive nämnds- och 
utskottsordförande, inom ramen för vad sekretesslagen medger, informera om 
pågående verksamhet. Frågor får inte ställas, med anledning av lämnad 
information, under pågående sammanträde. 
 
Kjell Öjeryd (v), kommunstyrelsen, informerar bland annat om; 
- Budgetberedningen jobbar och har träffats under ett antal möten. Har en 

process där verksamheter får en budget utifrån för jämförbara kommun i 
landet. Efter första mötet fanns 17 miljoner i prioritering, kommunchefen 
fick i uppdrag att gå igenom dessa. Efter sista beredningen är det cirka 1 
miljon kronor i äskanden som politiken kommer att måsta fatta beslut om. I 
september ska budgeten beslutas av kommunfullmäktige. 
Investeringsbudgeten har blivit eftersatt och där ligger fokus nu, där 
politiken måste prioritera. Målsättningen är att investeringsbudgeten ska 
beslutas i november 2021. Utmaningen är den befolkningsminskning som vi 
hade under förra året. Just nu verkar vi öka i befolkning. 

- Har beslutet att starta ett näringslivsråd som har sitt första möte i morgon. 
Målsättningen är att komma närmare näringslivet och en part att samtala 
med. En bra spridning av deltagarna från hela kommunen, med både män 
och kvinnor. 

- Vill tacka alla verksamheter för det fantastiska arbete som gjorts under den 
pandemi som råder. 

_______ 
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Kf § 45  
 
Meddelanden 
 
Kommunfullmäktiges beslut 
Meddelandena läggs till handlingarna. 
 
Ärendebeskrivning 
Förteckning över inkomna meddelanden; 
 
1. Inlandsbanan AB – Lekmannarevisorns granskningsrapport för 2020 och 

styrelsens kommentar till den, dnr 2021/309-106. 
 
2. Kommunstyrelsen – Tertialrapport 1, 2021, dnr 2021/127-042. 
______ 
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Kf § 46 Dnr 2021/329-106 
 
Medborgarförslag – Skyltning inom tätbebyggt område 
 
Kommunfullmäktiges beslut 
Överlämnar medborgarförslaget till samhällsbyggnadsnämnden för beredning. 
 
Ärendebeskrivning 
Emil Jonsson har lämnat in ett medborgarförslag där han anser att kommunen 
bör/ska sätta upp ”camping förbjuden” skyltar, framförallt vid parkeringen 
utanför hembygdsgården och paviljongen.  
 
Enligt kommunfullmäktiges arbetsordning § 33 ska ett medborgarförslag 
beredas så att fullmäktige kan fatta beslut inom ett år från det förslaget väcktes. 
 
Beslutsunderlag 
Medborgarförslaget. 
 
Förslag till beslut 
Urban Isaksson (v) – Yrkar på att förslaget skickas vidare till beredning. 
 
Beslutsgång 
Ordföranden finner att det enbart finns ett förslag till beslut, vilket också blir 
kommunfullmäktiges beslut. 
______ 
 
Utdrag  
Sbn 

  



 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 
 Kommunfullmäktige 

  
 Datum Sida 
 2021-06-21 12 
 

 
 Utdragsbestyrkande 

Kf § 47 Dnr 2020/349-106 
 
Medborgarförslag – Säkerhetsåtgärder med bland annat 
permanenta farthinder på Jägargatan 
 
Kommunfullmäktiges beslut 
Tackar för inlämnat medborgarförslag. 
- Förslaget besvaras enligt tekniska chefens förslag som beskrivs i 

ärendebeskrivningen. 
- Kommunchefen får i uppdrag att se över vilka externa medel som finns för 

rubricerade åtgärder. 
- En total översyn ska göras över var det är störst behov av säkerhetsåtgärder i 

Sorsele samhälle. 
- Utredningen ska ske skyndsam. 
Medborgarförslaget anses därmed besvarat. 
 
Ärendebeskrivning 
Therese Brännlund har lämnat ett medborgarförslag där hon föreslår att det 
byggs permanenta farthinder på två ställen längs Jägargatan i Sorsele. Hon 
föreslår även att det sätts upp ett staket som hindrar barnen att springa ut på 
gatan och bollar att rulla ut på gatan från den nya fina lekparken som finns. 
Önskar även att fotbollsplanen rustas upp. Kommunfullmäktige överlämnade i 
september 2020 förslaget till kommunstyrelsen för beredning. 
 
Tekniska verksamheten har utrett förslaget och konstaterar följande i sitt svar. 
 
- Farthinder Jägargatan: 
Verksamheten anser att för att ta ställning till vilka och var olika åtgärder ska 
göras för att förbättra och göra trafiksituationen säkrare och tryggare inom 
tätorten bör hela tätorten analyseras. Alla trafikanters situation bör tas hänsyn 
till inklusive biltrafik, fotgängare, cyklister, seniorer, handikappade och barns 
skolvägar. Trafiksituationen bör också belysa de olika årstiderna och 
inrättningar där människor samlas (affärer, skolor, sjukhus, fritidsanläggningar 
med mera). Om det finns brister kan dessa identifieras och rätt åtgärd kan 
genomföras. Permanenta farthinder är bara ett sätt att minska hastigheten på 
gatorna. Hastighetssänkningar, bättre belysning, skyltning och refuger är andra 
sätt att åtgärda risker, så även utökad polisiär närvaro och föräldraansvar. Om 
två permanenta farthinder byggs på aktuell gata till en kostnad av cirka 
105 000 kronor har endast en del av denna gata åtgärdats vilket lämnar övriga 
delar av gatan plus hela övriga tätorten utan åtgärd och uppmärksamhet. Utöver 
kommunens gator bör även trafiksituationen utredas vid Trafikverkets vägar. 
Kommunala gator som ansluter till Trafikverkets väg 1132 (Strandvägen) och 
Rv363/E45. 
 
     Forts. 
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Kf § 47, forts. 
 
Generellt är hastigheten högre vid dessa vägar och trafiklasten betydligt högre 
med långt fler tyngre fordon.   
 
- Uppsättning av staket vid lekplatsen Vattentornet/Jägargatan: 
Tekniska verksamheten har inga anslag för att sätta upp staket. Verksamheten 
har föreslagit i budgeten för 2022 att pengar avsätts för att förbättra och 
komplettera parker/lekparker inom kommunen. Uppsättning av stängsel vid 
aktuell plats har varit ett önskemål i flera år och vore en bra och vettig åtgärd 
att göra. Om anslag ges så kommer staket att sättas upp vid aktuellt område 
med tillräckligt stora öppningar så att snöupplag även fortsättningsvis kan 
anläggas till gagn för vinterväghållningen dock med bibehållet syfte för skydd. 
 
- Upprusta fotbollsplan vid lekplatsen Vattentornet: 
Del av området används som tillfälliga snöupplag till gagn för 
vinterväghållningen. Detta för att undvika lastning och borttransport av snö 
från gatorna med lastbil och för att föra bort snömängderna inom området vid 
plogning. Området avstädas och klipps av entreprenörer efter snösmältningen. 
Upprustning eller nyanläggning av grönytorna på området vore så klart 
önskvärt dock förutsätter det att snöupplag inte fortsättningsvis tillåts på 
området då dessa skulle efter ett antal år vara i det skick som de är i nu. Frågan 
handlar mer om hur snöröjningen ska utföras än om upprustning av området. 
Tekniska verksamheten har inga planer att förändra strukturen eller utförandet 
vid upphandling av vinterväghållning då bland annat borttransport av 
snömassor med lastbil dels är en ytterligare kostnad och själva lastningen 
trafikfarlig. 
 
Beslutsunderlag 
Kommunstyrelsen 2021-06-08 § 81 
Allmänna utskottet 2021-05-25 § 66 
Tekniska chefens tjänsteutlåtande 2021-05-14 
Offert från Svevia 2021-05-14 
Medborgarförslaget 
Kommunfullmäktige 2020-09-28 § 70 
 
Förslag till beslut 
Kommunstyrelsen lämnar förslag till kommunfullmäktige hur 
medborgarförslaget ska besvaras. 
Kristina Axelsson (c), Kjell Öjeryd (v) och Pia Sjöberg (s) yrkar bifall till 
kommunstyrelsens förslag. 
Oscar Öjeryd (v) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag med tillägg att 
utredningen ska ske skyndsam. 
 
     Forts. 
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Kf § 47, forts. 
 
Beslutsgång 
Ordföranden finner att kommunfullmäktige beslut enligt kommunstyrelsens 
förslag med Oscar Öjeryds tillägg. 
______ 
 
Utdrag  
Therese Brännlund 
Kommunchefen 
Tekniska chefen 
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Kf § 48 Dnr 2020/64-106 
 
Svar på medborgarförslag - Miljögifter och farliga kemikalier i 
förskolor 
 
Kommunfullmäktiges beslut 
Medborgarförslaget besvarat på följande sätt: 
Tackar för inlämnat medborgarförslag. Det belyser ett viktigt område som 
kommunen behöver arbeta mer aktivt med i framtiden. 
 
Inom förskolans verksamhet pågår ett arbete med att byta ut varor med 
potentiellt farliga kemikalier. Samtidigt har Sorsele kommun en ansträngd 
ekonomi med väldigt små medel vilket innebär att det ständigt behöver 
prioriteras inom verksamheten. Det innebär att det pågående arbetet med att se 
över och byta ut farligt material kommer att ta tid. 
 
Kommunen behöver inför kommande upphandlingsperiod av varor inom 
förskolan se över upphandlingskriterierna. Inget arbete görs gällande miljö- 
och hälsokraven för närvarande. 
 
Handlingsprogram för en giftfri förskola har nu av förslagsställaren 
uppmärksammats inom kommunen och det får framöver lyftas som ett steg till 
en hållbar förskoleverksamhet. 
 
Verksamhetens egenkontroll kommer utvecklas under år 2021 och därigenom 
driva arbetet i en mer hållbar riktning där styrdokumenten även ses över. 
 
Kommunen har alltså ett pågående arbete med att byta ut varor inom förskolan 
dock begränsar tilldelade medel och personella resurser till att arbetet går 
långsamt framåt. Därför vill inte verksamheten avslå förslaget helt utan tacka 
förslagsställaren för sitt engagemang att lyfta frågan och få verksamheten att 
driva på arbetet i den mån det är möjligt. 
 
Medborgarförslaget anses därmed besvarat. 
 
Ärendebeskrivning 
Anna Adbo har lämnat in ett medborgarförslag om miljögifter och farliga 
kemikalier i förskolor. Hon föreslår att Sorsele kommun: 
- skärper hälso- och miljökraven i den kommunala upphandlingen 
- antar ett handlingsprogram för giftfri förskola 
- ställer krav på förskolor inom kommunen att rensa ut befintliga varor med 

potentiellt farliga kemikalier från förskolorna 
- ger stöd till förskolorna att implementera kraven på egenkontroll 
- säkerställer att inköpsrekommendationer finns på alla förskolor där miljö- 

och kemikalieaspekten ingår   Forts. 
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Kf § 48, forts. 
 
- ställer krav på nybyggen och renoveringar så att inte nya problem uppstår 
- implementerar krav mot miljögifter och farliga kemikalier i de delar av 

styrdokument som berör förskolan och att detta följs upp årligen. 
 
Medborgarförslaget godkändes av kommunfullmäktige i april 2020 och 
överlämnades till kommunstyrelsen för beredning. 
 
Beslutsunderlag 
Kommunstyrelsen 2021-06-08 § 96 
Utredarens tjänsteutlåtande 2021-05-31 
Kommunfullmäktige 2020-04-27 § 28 
Medborgarförslag med bilaga från Anna Adbo 2020-02-14 
 
Förslag till beslut 
Kommunstyrelsen lämnar förslag till kommunfullmäktige hur 
medborgarförslaget ska besvaras. 
 
Beslutsgång 
Ordföranden finner att det enbart finns ett förslag till beslut, vilket också blir 
kommunfullmäktiges beslut. 
______ 
 
Utdrag  
Anna Adbo 
Skolchef Ulrika Eriksson 
Rektor Linda Sandqvist 
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Kf § 49 Dnr 2021/83-003 
 
Motion - Ändring av Arvodes och ersättningsreglemente 
 
Kommunfullmäktiges beslut 
- En parlamentarisk arbetsgrupp bildas som gör en översyn av samtliga 

arbetsordningar och reglementen innan nästkommande mandatperiod. 
- Ersättningsnivån för ej tjänstgörande ersättare ska vara fortsatt oförändrad. 
 
Reservation 
Pia Sjöberg (s), Daniel Grundström (s), Katarina Lövgren (s), Bo Brydsten (s), 
Viveca Lindbom (s), Sven-Åke Nilsson (s), Erika F Hedman (s) och Styrbjörn 
Lind (s) reserverar sig till förmån för Sjöbergs förslag. 
 
Ärendebeskrivning 
Sorsele Socialdemokratiska Arbetarparti har i februari 2021 lämnat en motion 
till kommunfullmäktige. De kräver att arvodes- och ersättningsreglemente 
förändras så att ersättare, även de som inte tjänstgör, får arvode och 
reseersättning. De anser att kostnaden är låg i förhållande till den demokratiska 
vinsten. 
 
Kommunfullmäktige fattade i september 2018 beslut om revidering av 
arvodes- och ersättningsreglemente. Bland annat var ersättningsfrågan till icke 
tjänstgörande ersättare aktuell då. I det tidigare reglementet fick samtliga 
närvarande ledamöter och icke tjänstgörande ersättare både arvode, förlorad 
arbetsförtjänst och reseersättning. Vid beslut om revidering föreslog 
kommunstyrelsen att reviderat reglemente skulle antas där ingen ersättning 
skulle utgå. S-ledamöterna Pia Sjöberg, Fred Stövset, Katarina Lövgren och 
Daniel Grundström reserverade sig mot detta beslut. I kommunfullmäktige 
yrkade Bo Brydsten (s) att arvode för icke tjänstgörande ersättare skulle vara 
kvar i det nya reglementet. Kommunfullmäktige beslutade att ta bort arvode till 
ej tjänstgörande ersättare men ersättning för förlorad arbetsförtjänst och 
reseersättning utbetalas. 
 
Beslutsunderlag 
Kommunstyrelsen 2021-06-08 § 86 
Allmänna utskottet 2021-05-25 § 76 
Kommunsekreterarens tjänsteutlåtande 2021-05-20 
Motionen 
 
Förslag till beslut 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige ska bilda en parlamentarisk 
arbetsgrupp som gör en översyn av samtliga arbetsordningar och reglementen 
innan nästkommande mandatperiod. Ersättningsnivån för ej tjänstgörande 
ersättare ska vara fortsatt oförändrad.   Forts. 



 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 
 Kommunfullmäktige 

  
 Datum Sida 
 2021-06-21 18 
 

 
 Utdragsbestyrkande 

Kf § 49, forts. 
 
Kjell Öjeryd (v) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag. 
Pia Sjöberg (s), Katarina Lövgren (s), Styrbjörn Lind (s) och Daniel 
Grundström (s) - Yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag att bilda en 
parlamentarisk arbetsgrupp samt bifall till förslaget i motionen att ej 
tjänstgörande ersättare ska ha rätt till arvode. 
 
Beslutsgång 
Ordförande delar upp beslutet i två delar: 
1. Bilda en parlamentarisk arbetsgrupp som gör en översyn av samtliga 

reglementen och arbetsordningar innan nästkommande mandatperiod. 
2. Ersättning till ej tjänstgörande ersättare.  

 
Ordföranden finner att det bara finns ett förslag för bildade av en 
parlamentarisk arbetsgrupp som gör en översyn av samtliga arbetsordningar 
och reglementen innan nästkommande mandatperiod vilket också blir 
kommunfullmäktiges beslut. 
 
Ordförande ställer kommunstyrelsens förslag om ersättningsnivån för ej 
tjänstgörande ersättare och Sjöberg med fleras förslag mot varandra och finner 
att kommunfullmäktige beslutar enligt kommunstyrelsens förslag 
 
Omröstning begärs 
Kommunfullmäktige godkänner följande beslutsgång: 
Ja-röst för kommunstyrelsens förslag att inte utbetala arvode till ej 
tjänstgörande ersättare. 
Nej-röst för Sjöbergs förslag att arvode ska utgå till ej tjänstgörande ersättare. 
 
Omröstningsresultat 
Med 11 ja-röster för kommunstyrelsens förslag och 9 nej-röster för Sjöbergs 
förslag samt 1 som avstår beslutar kommunfullmäktige bifalla 
kommunstyrelsens förslag. 
 
Ledamot/ 
tjänstgörande ersättare  Ja-röst  Nej-röst  Avstår 
Pia Sjöberg (S)  Nej 
Kjell Öjeryd (V) Ja 
Daniel Grundström (S)  Nej 
Maria Broberg (V) Ja 
Kristina Axelsson (C) Ja 
Katarina Lövgren (S)  Nej 
Urban Isaksson (V)   Avstår 
Lilian Holloway (M) Ja 
Inger Stenlund (V) Ja   Forts. 



 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 
 Kommunfullmäktige 

  
 Datum Sida 
 2021-06-21 19 
 

 
 Utdragsbestyrkande 

Kf § 49, forts. 
 
Ledamot/ 
tjänstgörande ersättare  Ja-röst  Nej-röst  Avstår 
Bo Brydsten (S)  Nej 
Oscar Öjeryd (V) Ja 
Viveca Lindbom (S)  Nej 
Robin Fransson (V) Ja 
Sven-Åke Nilsson (S)   Nej 
Carina Selbrand (C) Ja 
Vakant SD (SD) 
Erika F Hedman (S)   Nej 
Lennart Sjöberg (V) Ja 
Styrbjörn Lind (S)   Nej 
Bengt Abrahamsson (V) Ja 
Jan Axelsson (C) Ja 
 
Resultat 11 ja 8 nej 1 avstår 
______ 
 
Utdrag  
Bo Brydsten 
Samtliga partier i kommunfullmäktige 
Kommunstyrelsen/beredningsgruppen 

  



 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 
 Kommunfullmäktige 

  
 Datum Sida 
 2021-06-21 20 
 

 
 Utdragsbestyrkande 

Kf § 50 Dnr 2021/231-106 
 
Hantering av ersättning till politiker – Trepartens 
renhållningsnämnd 
 
Kommunfullmäktiges beslut 
- Ersättning ska hanteras enligt Norsjö kommuns antagna reglemente för 

förtroendevalda mandatperioden 2019-2022. Procentsatsen för uppdraget 
ordförande i Trepartens renhållningsnämnd sätts till 5 % av det för året 
aktuella grundarvodet enligt beloppsbilagan till Norsjös reglemente. Om 
tjänstgörande politiker redan erhåller hel- eller deltidarvode från 
hemkommunen ska ingen ytterligare ersättning utgå från Treparten. 

- Inför mandatperiod 2023-2026 bör hantering av arvode beskrivas i 
samverkansavtalet och regleras på följande sätt. Sammanträdesersättning 
och övriga ekonomiska förmåner betalas av den kommun som valt sin 
politiker och regleras därmed av respektive kommuns eget 
arvodesreglemente. Arvode för ordförande och vice ordförande ska ersättas 
i enlighet med värdkommunens arvodesregler och ingå i nämndens budget. 
Kostnader för utbildning och liknande verksamhet för de förtroendevalda 
ska ingå i nämndens budget. 

 
Jäv 
Jan Axelsson (c) anmäler jäv och deltar inte handläggningen av detta ärende. 
Ingen ersättare inträder. 
 
Ärendebeskrivning 
Treparten är den för Sorsele, Malå och Norsjö gemensamma nämnd som 
ansvara för insamling av hushållsavfall. Det senaste avtalet mellan 
kommunerna tecknades 2011 och kommunerna har för avsikt att teckna ett nytt 
avtal under 2021. När Trepartens renhållningsnämnd bildades bestod dess 
politiska organisation av kommunalråd eller på annat sätt redan avlönade 
politiker. Över tid har den politiska organisationen förändrats. 
 
Under 2020 tjänstgjorde Sorsele politiker som ordförande för nämnden. Denna 
politiker sakande rätt till deltidsarvode från hemkommunen under perioden. På 
begäran om ersättning för fullgjort arbete inom nämnden hänvisar Sorsele 
kommun till att det är värdkommunen för nämnden, dvs Norsjö kommun, som 
ska utge ersättning. 
 
Sorseles politiker saknar till följd av detta arvode för 2020. Ett reglemente bör 
fastställas för 2020-2022 och ersättning bör därefter utbetalas retroaktivt till 
den politiker som tjänstgjort utan ersättning. 
 
Trepartens renhållningsnämnd föreslår att ersättning ska hanteras enligt Norsjö  
     Forts. 



 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 
 Kommunfullmäktige 

  
 Datum Sida 
 2021-06-21 21 
 

 
 Utdragsbestyrkande 

Kf § 50, forts. 
 
kommuns antagna reglemente för förtroendevalda mandatperioden 2019-2022. 
Procentsats för uppdraget som ordförande i Trepartens renhållningsnämnd 
saknas dock i beloppsbilagan. Därför bör alla deltagande kommuner godkänna 
arvodesnivån då det i annat fall skulle vara de tjänstgörande politikerna själv 
som beslutar om sin ersättning.  
 
Procentsatsen för uppdraget ordförande i Trepartens renhållningsnämnd 
föreslås sättas till 5 % av det för året aktuella grundarvodet enligt 
beloppsbilagan till Norsjös reglemente. Om tjänstgörande politiker redan 
erhåller hel- eller deltidarvode från hemkommunen ska ingen ytterligare 
ersättning utgå från Treparten. I övrigt ska Norsjö kommuns antagna 
reglemente gälla i sin helhet för utbetalning av ersättning för politiker inom 
Treparten. De ersättningar som betalas ut från Treparten via Norsjö kommun 
ska märkas med en aktivitet för respektive kommun så att faktisk kostnad i 
slutänden belastar berörd politikers hemkommun. 
 
Beslutsunderlag 
Kommunstyrelsen 2021-06-08 § 85 
Kommunsekreterarens tjänsteutlåtande 2021-04-22 
Trepartens renhållningsnämnde 2021-03-09 § 4 
 
Förslag till beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige hur ersättningen ska hanteras. 
 
Beslutsgång 
Ordföranden finner att det enbart finns ett förslag till beslut, vilket också blir 
kommunfullmäktiges beslut. 
______ 
 
Utdrag  
Treparten 
Jan Axelsson 

  



 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 
 Kommunfullmäktige 

  
 Datum Sida 
 2021-06-21 22 
 

 
 Utdragsbestyrkande 

Kf § 51 Dnr 2021/346-806 
 
Taxa uthyrning Aivak 
 
Kommunfullmäktiges beslut 
- Antar föreslagen taxa för uthyrning Aivak med 1 600 kronor per natt och 

30 % rabatt när gäst hyr sju nätter. 
 
Ärendebeskrivning 
Sedan mars 2019 har Sorsele kommun ett hyresavtal där kommunen hyr stora 
stugan Aivak av Länsstyrelsen Västerbotten. Ett försök för att öka 
nyttjandegraden av stugan och göra den mer tillgänglig både för privatpersoner 
och företag. Hyresavtalet löper på fem och avslutas år 2023. Hyresnivån för 
stugan har haft en prisbild där första åren varit låg för att öka successivt för att 
sista året vara en hyra på 30 000 kronor per år. Justering har gjorts av 
Länsstyrelsen på grund av corona som möjliggjort fler år med lägre hyra. 
 
Hyresavtalet reglerar villkor kring uthyrning och skötsel av stugan. 
 
Som stöd i skötsel av stugan, uthyrning och marknadsföring köps tjänst av 
Hook & cup Visitor Center i Sorsele AB som erhåller provision med 50 % av 
uthyrningsintäkterna. Tjänst köps även av Erik Eriksson, Slätvik, som ersätts 
fast pris per år för tillsyn, viss underhåll och skoterled över Juktån. 
 
Beslutsunderlag 
Kommunstyrelsen 2021-06-08 § 91 
Tf fritids- och kulturchefens tjänsteutlåtande 2021-05-28 
Hyresavtal med Länsstyrelsen i Västerbotten 
Uppdragsavtal med Hook & Cup Visitorcenter i Sorsele 
 
Förslag till beslut 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige antar föreslagen taxa för 
uthyrning Aivak med 1 600 kronor per natt och 30 % rabatt när gäst hyr sju 
nätter. 
 
Beslutsgång 
Ordföranden finner att det enbart finns ett förslag till beslut, vilket också blir 
kommunfullmäktiges beslut. 
______ 
Utdrag  
Tf fritids- och kulturchefen 
Ekonomi 
Länsstyrelsen, Johan Lindberg 
Hook & Cup i Sorsele Visitor center AB 
Hemsidan 
  



 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 
 Kommunfullmäktige 

  
 Datum Sida 
 2021-06-21 23 
 

 
 Utdragsbestyrkande 

Kf § 52 Dnr 2021/310-706 
 
Avgift för bostad med särskild service för ungdomar enligt LSS 
 
Kommunfullmäktiges beslut 
- Indexreglerad avgift för ungdomar under 18 år i särskilt boende enligt LSS. 
- Avgiften följer årsindex för livsmedelsnorm för ungdom 15-18 år. 
- Skäliga avgifter utifrån inkomst för ungdomar från höstterminen det år 

ungdomen fyller 19 år i särskilt boende enligt LSS. 
- Avgiften följer årsindex för livsmedelsnorm för ungdom över 19-20 år, eller 

om ungdom har låg inkomst kan avgiften regleras till skälig. 
- Beslutet om avgift gäller från och med1 augusti 2021. 
 
Ärendebeskrivning 
Ungdomar inskrivna i LSS har rätt till ett elevhem med särskild service om 
valet av skola gör att ungdomar inte kan pendla mellan hem- och skolort (9 § 8. 
LSS). Tidigare har inte Sorsele kommun tagit ut någon avgift för kost och logi 
för dessa ungdomar. 
 
Kommunen har rätt att ta ut skälig avgift för bland annat bostad. Avgiften får 
inte överstiga kommunens självkostnader och kommunen ska se till att den 
enskilde har kvar tillräckligt för personliga behov (19 § LSS). 
 
Föräldrar är skyldiga att i skälig utsträckning bidra till kommunens omkostnad 
när någon under 18 år får omvårdnad i annat hem än det egna. Avgifter i det 
här fallet handlar om kostnad för kost och logi. (20 § LSS) 
 
Högsta beloppet som kommunen kan kräva får inte vara högre än vad som 
motsvarar det högsta underhållsstödet per förälder, för närvarande (år 2021) 2 
223 kr för ungdom som fyllt 15 år (18 kap 20 § SFB). 
 
När ungdomen fyller 18 år, upphör föräldrarnas skyldighet att bidra till 
kommunens kostnader för omvårdnaden (20 § LSS). 
Då kan kommunen istället ta ut skäliga avgifter för bostad, fritidsverksamhet 
och kulturella aktiviteter (19 § LSS). 
 
Avgiften kan tas ut av den som har hel sjukersättning/hel aktivitetsersättning 
från Försäkringskassan eller annan motsvarande inkomst. Aktivitets- och 
sjukersättning kan tidigast ges ut från juli månad det år ungdomen fyller 19 år 
(33 kap. 16 och 18 §§ SFB). 
 
Det finns ingen information i förarbeten till lag 19 § LSS om vad som anses 
vara skälig inkomst. Beräknas utifrån inkomst och med hänsyn till att den 
enskilde klarar sina personliga behov. 
     Forts. 



 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 
 Kommunfullmäktige 

  
 Datum Sida 
 2021-06-21 24 
 

 
 Utdragsbestyrkande 

Kf § 52, forts. 
 
Avgift för kost och hyra tas ut under vår- och hösttermin. Om en elev inte 
använt elevhemsplatsen på grund av studieavbrott eller annan orsak under 14 
dagar eller mer, reduceras avgiften med hälften från och med den 15:e dagen. 
Denna reducerade avgift står kvar så länge som eleven är eller har varit 
frånvarande. Om en elev beviljas studieuppehåll för resterande termin/läsår ska 
eleven inte betala någon avgift, varken för kost eller logi, från och med den 
15:e dagen av studieuppehållet. 
 
Beslutsunderlag 
Kommunstyrelsen 2021-06-08 § 98 
 
Förslag till beslut 
Kommunstyrelsen förslår att kommunfullmäktige indexreglerad avgift för 
ungdomar under 18 år i särskilt boende enligt LSS. Avgiften följer årsindex för 
livsmedelsnorm för ungdom 15-18 år. Skäliga avgifter utifrån inkomst för 
ungdomar från höstterminen det år ungdomen fyller 19 år i särskilt boende 
enligt LSS. Avgiften följer årsindex för livsmedelsnorm för ungdom över 19-
20 år, eller om ungdom har låg inkomst kan avgiften regleras till skälig. 
Beslutet om avgift gäller från och med1 augusti 2021. 
 
Beslutsgång 
Ordföranden finner att det enbart finns ett förslag till beslut, vilket också blir 
kommunfullmäktiges beslut. 
______ 
 
Utdrag  
IFO-chef 
Ekonomi 
Hemsidan 

  



 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 
 Kommunfullmäktige 

  
 Datum Sida 
 2021-06-21 25 
 

 
 Utdragsbestyrkande 

Kf § 53 Dnr 2021/315-140 
 
Regler och priser vid uthyrning av torgplatser i Sorsele 
kommun 
 
Kommunfullmäktiges beslut 
- Antar förslaget för regler, rutiner och priser för uthyrning av torgplatser i 

Sorsele kommun. 
- Uppdra till ekonomienheten att administrera de nya torgplatserna. 
- Uppdrag till utvecklingsverksamheten att marknadsföra samtliga torgplatser 

i kommunen. 
- I övrigt vara mycket restriktiv med att hyra ut eller upplåta ej iordninggjorda 

torg/uppställningsplatser för kommersiell verksamhet på kommunens 
fastigheter. 

- Alla kostnaderna för uthyrning ska faktureras, ingen kontanthantering ska 
förekomma. Kostnaden som faktureras ska vara 350 kronor. Kostnad per 
6 månader är 6 000 kronor. 

 
Ärendebeskrivning 
Tekniska verksamheten lämnar förslag till att öppna två nya torgplatser belägna 
vid gamla turistbyrån vid SJ-plan. 
 
Området har gjorts iordning för uthyrning i samband med att området byggdes 
om 2018. Förslag innebär att två ”tomter” kan tillhandahållas för uthyrning för 
till exempel torghandel eller matservering. Förslaget innebär vidare att 
uthyrning av ej iordninggjorda torg/uppställningsplatser för kommersiell 
verksamhet på kommunens fastigheter ska i huvudsak undvikas och endast i 
undantagsfall tillåtas. 
 
Sedan tidigare finns två torgplatser iordninggjorda vid busstationen i Sorsele 
tätort med fastställda regler, rutiner och uthyrningspriser. Beslut har redan 
tagits i allmänna utskottet § 20/2021 att iordningsställa 1-2 torgplatser i 
Ammarnäs på markområdet vid busstationen i samband med eventuell 
etablering av el-ladd platser. Regler, rutiner och uthyrningspriser föreslås bli 
samma som för torgplatserna vid busstationen i tätorten. Däremot måste regler, 
rutiner och uthyrningspriser för de två (2) nya torgplatserna vid Sj-plan få 
anpassade regl r, rutiner och priser då det kommer att erbjudas fler och 
flexiblare tjänster där. 
 
Beslutsunderlag 
Kommunstyrelsen 2021-06-08 § 75 
Tekniska chefens tjänsteutlåtande 2021-05-10 
Situationsplan SJ-plan 
Regler, priser SJ-plan 
Allmänna utskottet 2021-02-23 § 20   Forts. 



 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 
 Kommunfullmäktige 

  
 Datum Sida 
 2021-06-21 26 
 

 
 Utdragsbestyrkande 

Kf § 53, forts. 
 
Förslag till beslut 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige antar förslaget för regler, 
rutiner och priser för uthyrning av torgplatser i Sorsele kommun. Uppdra till 
ekonomienheten att administrera de nya torgplatserna. Uppdrag till 
utvecklingsverksamheten att marknadsföra samtliga torgplatser i kommunen. I 
övrigt vara mycket restriktiv med att hyra ut eller upplåta ej iordninggjorda 
torg/uppställningsplatser för kommersiell verksamhet på kommunens 
fastigheter. Alla kostnaderna för uthyrning ska faktureras, ingen kontant-
hantering ska förekomma. Kostnaden som faktureras ska vara 350 kronor. 
Kostnad per 6 månader är 6 000 kronor/halvår. 
 
Beslutsgång 
Ordföranden finner att det enbart finns ett förslag till beslut, vilket också blir 
kommunfullmäktiges beslut. 
______ 
 
Utdrag  
Tekniska chefen 
Ekonomi 
Utvecklingsverksamheten 
Hemsidan 

  



 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 
 Kommunfullmäktige 

  
 Datum Sida 
 2021-06-21 27 
 

 
 Utdragsbestyrkande 

Kf § 54 Dnr 2021/312-406 
 
Renhållningstaxa från och med 2021-07-01 
 
Kommunfullmäktiges beslut 
- Anta ny renhållningstaxa enligt lämnat förslag. 
- Ny renhållningstaxa blir gällande från och med 2021-07-01. 
- Uppdra till ekonomienheten att implementera taxorna i de ekonomiska 

systemen. 
 
Ärendebeskrivning 
Tekniska verksamheten har arbetat fram förslag till ny renhållningstaxa som en 
konsekvens av nya ”Föreskrifter om avfallshantering för Sorsele kommun” och 
övriga ekonomiska påverkansfaktorer. 
 
Nuvarande renhållningstaxa har varit gällande sedan 2020-04-01 men har inte 
klarat av att behålla renhållningsverksamheten fullt ut taxefinansierad. 
 
Den stora avvikelsen ligger i kostnaden att hämta in avfallet i hela kommunen 
och inte som tidigare, efter fastställda hämtningsrutter. De nya tillkommande 
kunderna är få och avgiftsintäkten relativt liten. Grundavgifterna och 
kärlavgifterna för permanentboende, flerbostadshus och fritidshus föreslås 
höjas med cirka 8 %. Övriga taxor inklusive taxorna för verksamheter höjs med 
mellan 8 och 11 % beroende på aktivitet. 
 
Beslutsunderlag 
Kommunstyrelsen 2021-06-08 § 73 
Tekniska chefens tjänsteutlåtande 2021-05-07 
Förslag till ny renhållningstaxa från 2021-07-01 
Utveckling renhållningstaxor 2016-2021-07-01 
Jämförelse avgifter i länet 
Pressmeddelande regeringskansliet 
 
Förslag till beslut 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige antar ny renhållningstaxa 
enligt lämnat förslag. Ny renhållningstaxa blir gällande från och med 
2021-07-01.Uppdra till ekonomienheten att implementera taxorna i de 
ekonomiska systemen. 
 
Beslutsgång 
Ordföranden finner att det enbart finns ett förslag till beslut, vilket också blir 
kommunfullmäktiges beslut. 
______ 
 
Utdrag; Tekniska chefen, Ekonomi, Hemsidan  



 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 
 Kommunfullmäktige 

  
 Datum Sida 
 2021-06-21 28 
 

 
 Utdragsbestyrkande 

Kf § 55 Dnr 2021/313-346 
 
VA-taxa från 2021-07-01 
 
Kommunfullmäktiges beslut 
- Anta förslaget om nya VA-taxor. 
- De nya taxorna ska gälla från och med 1 juli 2021. 
- Uppdrag lämnas till ekonomienheten att implementera taxorna i de 

ekonomiska systemen. 
 
Ärendebeskrivning 
VA-taxan har varit oförändrad sedan 2018-01-01. Verksamheten ser behov av 
att justera VA-taxan för att klara alla åtaganden samt att hålla verksamheten 
självfinansierad. 
 
För verksamhetsåren 2019 och 2020 klarades inte detta mål. VA-verksamheten 
hade ett underskott 2019 på cirka 220 000 kronor och för 2020 på cirka 17 000 
kronor. Trots att det kan variera stort mellan åren så beräknas det generellt 
finnas en nedåtgående trend vad gäller ekonomiskt utfall. Stor återhållsamhet 
råder för att begränsa eventuella nya underskott vilket innebär att drift och 
förnyelse i VA-verksamheten inte kan ske enligt plan. Verksamheten har 
utarbetat förslag till ny VA-taxa. 
 
Förslaget innebär att en ny VA-taxa ska var gällande från och med 1 juli 2021. 
Förslaget innebär att VA-taxan höjs generellt med mellan cirka 6 % och 8 % på 
samtliga brukningsavgifter med individuella skillnader mellan taxeslagen.  
 
Beslutsunderlag 
Kommunstyrelsen 2021-06-08 § 74 
Tekniska chefens tjänsteutlåtande 2021-05-07 
Förslag VA-taxa 
Taxeutveckling i Sorsele kommun år 2015-2021 
Bilaga jmf typhus A, brukningsavgift typhus B 2020 och 2021 
 
Förslag till beslut 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige antar förslaget om nya VA-
taxor. De nya taxorna ska gälla från och med 1 juli 2021.Uppdrar till 
ekonomienheten att implementera taxorna i de ekonomiska 
systemen. 
 
Beslutsgång 
Ordföranden finner att det enbart finns ett förslag till beslut, vilket också blir 
kommunfullmäktiges beslut. 
______ 
Utdrag; Tekniska chefen, Ekonomi, Hemsidan  
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Kf § 56 Dnr 2015/22-534 
 
Storprojekt – Bredband till fler 
 
Kommunfullmäktiges beslut 
- Beviljar investeringsmedel med 4 miljoner kronor för 2021. 
- Finansiering sker ur likvida medel alternativt upplåning. 
 
Ärendebeskrivning 
Tillväxtverket 2015-12-14. Projektet består av ortssammanbindande (OSN) 
sträckorna Blattnicksele – Skoträsk, Sorsele södra sidan älven – Grannäs samt 
Buresjön – Bockträsk. 
 
Kostnaden för att anlägga bredbandsnätet i Sorsele kommun är hög och 
eftersom marknaden hittills inte haft något intresse av att bygga bredbandsnät i 
området har Sorsele kommun tagit rollen att via sitt stadsnät (SorNet) bygga, 
äga, driva och förvalta bredbandsnätet som stadsnätet hanterar. Det aktuella 
projektet ingår som en naturlig del i Sorsele kommun stadsnät. 
 
All utbyggnad gynnar kommunen och gör den mera attraktiv samt att 
kommunen kommer närmare målen i bredbandsstrategin. 
 
Ärendet återremitterades av kommunstyrelsen 2021-02-09 för en total 
sammanställning och ekonomisk redovisning där intäkter, utgifter och 
avskrivningar framgår samt att kopplingen till pågående projekt och delprojekt 
skulle framgå av den totala redovisningen. På allmänna utskottets sammanträde 
den 25 maj presenterar it-chefen den efterfrågade redovisningen. 
 
Under 2020 hade 66,4 % av hushållen i Sorsele tillgång till bredband på minst 
100 Mbit/s. Kommunen når därmed inte det nationella bredbandsmålet på 95 % 
för 2020, rikssnittet låg år 2020 på 87 % där Umeå har högst täckning med 
93,8 % och Vilhelmina har lägst med 66,1 %. I Sorseles tätbygd hade 84 % av 
hushållen tillgång till anslutning med 100 Mbits/s, jämfört med 33 % i 
glesbygden. Skillnaden i utbyggnad mellan tät- och glesbygd är förhållandevis 
stor i Sorsele, jämfört med de andra kommunerna i länet. Rikssnittet ligger på 
90 % för tätbygd och 55 % för glesbygd. I Sorsele ökade andelen hushåll med 
tillgång till bredband på 100 Mbit/s med 1 procentenhet jämfört med året 
innan. I hela landet var motsvarande siffra 3 %. 
 
Utifrån det nationella bredbandsmålet ska hela Sverige år 2025 ha tillgång till 
snabbt bredband. Under 2020 hade 77 % av hushållen i Sorsele tillgång till 
bredband på 1 Gbit/s i sin absoluta närhet. Det betyder att kommunen inte ännu 
når det nationella bredbandsmålet för 2025. Rikssnittet låg år 2020 på 95 %. I 
Sorsele ökade andelen hushåll med tillgång till bredband på 1 Gbit/s med 2  
     Forts. 
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Kf § 56, forts. 
 
procentenheter jämfört med året innan under 2020. I hela landet var 
motsvarande siffra 3 %. Sorsele koncern har ett stabilt inflöde på intäktssidan, 
men behöver tillföra medel, med ett belopp av 4 miljoner kronor. Bland annat 
har koncernen en skuld till Vattenfall som uppgår till cirka 1,5 miljoner kronor 
samt för att möjliggöra ett avslut på etapp 1 och etapp 2, då dessa avslutas 
2021-12-31. 
 
Med aktuell lägesbild behöver den befintliga strategin för bredbands-byggandet 
i kommunen ses över och tydligare delmål och aktiviteter till dessa måste 
fastställas och följas upp. Ny bredbandsstrategi håller på att tas fram i alla 
Västerbottens kommuner förutom Umeå och Skellefteå. AC-Net är 
paraplyhållare och samordnar arbetet. Driftsbudgeten bör ligga kvar inom 
bredband. Finns det alternativa tekniska lösningar, som håller nationella 
målbilder för delar av vår kommun, bör dessa beaktas. Kommunen söker PTS 
medel för ett treårsprojekt på 10 miljoner kronor. Inget krav på 
medfinansiering. Kommunen bör också se över bemanningen på itenheten för 
bredbandsbyggandet, just nu hinns inte allt med, för lite personal.  
 
It-chefen redovisade på kommunstyrelsens sammanträde att då byggnationerna 
är klara i de projekt som byggs, Bredband till fler OSN och Bredband i extrem 
glesbygd ON, kommer Sorsele att ha en anslutningsgrad på cirka 75 % 
(tillgång till, inklusive närhet till bredband). Ammarnäs är inräknad i 
redovisningen PTS bredbandskartläggning och beräknas utifrån att kommunen 
har 1 417 hushåll. Statistiska centralbyrån beräknar att Sorsele har 1 226 
hushåll och då blir anslutningsgraden (tillgång till, inklusive närhet till 
bredband) 87 %. 
 
Beslutsunderlag 
Kommunstyrelsen 2021-06-08 § 83 
Allmänna utskottet 2021-05-25 § 62 
Presentation (bildspel) – Bredbandsläget i Sorsele kommun 
It-chefens tjänsteutlåtande 2021-05-04, 2021-02-05 och 2021-01-29 
 
Förslag till beslut 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige beviljar investeringsmedel 
med 4 miljoner kronor för 2021. Finansiering sker ur likvida medel alternativt 
upplåning. 
 
Beslutsgång 
Ordföranden finner att det enbart finns ett förslag till beslut, vilket också blir 
kommunfullmäktiges beslut. 
______  
Utdrag; Ekonomi, It-chef  
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Försäljning mark, del av kommunens fastigheten Ammarnäs 
2:101, inom Ammarnäs fritidsstugors samfällighetsförening 
 
Kommunfullmäktiges beslut 
- Förslaget om ett generellt förbud avslås. Inget generellt förbud ska finnas, 

varje ärende ska prövas individuellt. 
 
Reservation 
Jan Axelsson och Kristina Axelsson (c) reserverar sig till förmån för Axelssons 
med fleras förslag.  
 
Ärendebeskrivning 
Ärendet har tillkommit på grund av de tidigare ärenden och diskussioner som 
gällt markköp och markfrågor inom Ammarnäs fritidsstugors 
samfällighetsförening. 
 
Ärendet har beretts av kommunchef, chef för samhällsbyggnadsnämnd och 
teknisk chef. Fokusområde har varit att ta hänsyn till rådande detaljplan och 
befintlig bebyggelse inom samfälligheten samt den fördjupade översiktsplanen 
för Ammarnäs och det faktum att exploatering sker inom Ammarnäs-området 
vilket har fört med sej att fler tomter finns tillgängliga nu mot tidigare. 
 
Beslutsunderlag 
Kommunstyrelsen 2021-06-08 § 76 
Allmänna utskottet 2021-05-25 § 70 
Tekniska chefens tjänsteutlåtande 2021-04-22 
Samhällsbyggnadsnämnden 2021-04-20 § 27 
 
Förslag till beslut 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige avslår förslaget om ett 
generellt förbud. Inget generellt förbud ska finnas, varje ärende ska prövas 
individuellt. 
Kjell Öjeryd (v) och Inger Stenlund (v) yrkar bifall till kommunstyrelsens 
förslag. 
Jan Axelsson (c), Kristina Axelsson (c), Urban Isaksson (v), Sven-Åke Nilsson 
(s) och Lilian Holloway (m) – Yrkar på beslut enligt 
samhällsbyggnadsnämndens förslag, det vill säga att framtida förfrågningar 
gällande tomtförstoringar och markförsäljning rörande 
Gemensamhetsanläggning Ammarnäs GA:1 inom Ammarnäs 2:101 ska avslås. 
 
Beslutsgång 
Ordföranden ställer förslagen mot varandra och finner att kommunfullmäktige 
beslutar enligt kommunstyrelsens förslag.   Forts. 
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Omröstning begärs 
Kommunfullmäktige godkänner följande beslutsgång: 
Ja-röst för kommunstyrelsens förslag. 
Nej-röst för Axelsson med fleras förslag. 
 
Ajournering 
Sammanträdet ajourneras en kort stund klockan 19.58-20.00, under 
omröstningen, för att laddare måste hämtas till surfplatta. 
 
Omröstningsresultat 
Med 11 ja-röster för kommunstyrelsens förslag, 8 nej-röster för Axelssons 
förslag och 1 som avstår beslutar kommunfullmäktige bifalla 
kommunstyrelsens förslag. 
 
Ledamot/ 
tjänstgörande ersättare  Ja-röst  Nej-röst  Avstår 
Pia Sjöberg (S) Ja 
Kjell Öjeryd (V) Ja 
Daniel Grundström (S)  Nej 
Maria Broberg (V) Ja 
Kristina Axelsson (C)  Nej 
Katarina Lövgren (S) Ja 
Urban Isaksson (V)  Nej 
Lilian Holloway (M)  Nej 
Inger Stenlund (V) Ja  
Bo Brydsten (S) Ja 
Oscar Öjeryd (V) Ja 
Viveca Lindbom (S) Ja 
Robin Fransson (V) Ja 
Sven-Åke Nilsson (S)   Nej 
Carina Selbrand (C)   Nej 
Vakant SD (SD) 
Erika F Hedman (S)    Avstår 
Lennart Sjöberg (V) Ja 
Styrbjörn Lind (S) Ja 
Bengt Abrahamsson (V)   Nej 
Jan Axelsson (C)   Nej 
 
Resultat 11 ja 8 nej 1 avstår 
______ 
 
Utdrag  
Tekniska chefen, Samhällsbyggnadsnämnden  
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Kf § 58 Dnr 2021/283-253 
 
Försäljning av mark, del av Ammarnäs 2:101 
 
Kommunfullmäktiges beslut 
- Försäljningen avslås. 
 
Ärendebeskrivning 
Förfrågan om att förvärva mark har inkommit till verksamheten. Det är en 
intressent som redan äger fastigheterna Ammarnäs 2:35 och Ammarnäs 2:316 i 
anslutning till förfrågat markområde. 
 
Förfrågan gäller köp av ett markområde om cirka 2 701 m2 från kommunens 
fastighet del av Ammarnäs 2:101 enligt bifogade situationsplaner. 
Intressenterna har fått information om de fastställda markpriser som 
kommunen fattat beslut om som för närvarande är 40 kronor per kvadratmeter 
och att köparen står för samtliga fastighetsrelaterade kostnader i samband med 
ett eventuellt köp. 
 
Samråd har inte skett med Samhällsbyggnadsnämnden. 
 
Beslutsunderlag 
Kommunstyrelsen 2021-06-08 § 77 
Allmänna utskottet 2021-05-25 § 71 
Tekniska chefens tjänsteutlåtande 2021-04-21 
Förfrågan om förvärv 
Situationsplan över förfrågat område 
Situationsplan Ammarnäs 
 
Förslag till beslut 
Kommunstyrelsen föreslår att  kommunfullmäktige avslår försäljningen. 
Kjell Öjeryd (v) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag. 
 
Beslutsgång 
Ordföranden finner att det enbart finns ett förslag till beslut, vilket också blir 
kommunfullmäktiges beslut. 
______ 
 
Utdrag  
Tekniska chefen 
Samhällsbyggnadsnämnden 
Mikael Stenman 
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Kf § 59 Dnr 2020/469-253 
 
Försäljning mark, del av fastigheten Ammarnäs 2:101 i syfte att 
förstora befintlig tomt, Ammarnäs 2:152 
 
Kommunfullmäktiges beslut 
Begäran om markköp i detta ärende godkänns där syftet med markförvärvet är 
att förstora befintlig tomt. 
 
Jäv 
Bo Brydsten (s) anmäler jäv och deltar inte i handläggningen av detta ärende. 
Ingen ersättare inträder. 
 
Ärendebeskrivning 
Förfrågan om att förvärva mark har inkommit till verksamheten. Det är en 
intressent som redan äger en fritidsfastighet, Ammarnäs 2:152, vars syfte är att 
förstora befintlig. 
 
Förfrågan gäller Ammarnäs 2:152 och omfattar en utökning av befintlig tomt 
med cirka 300 m2. Förfrågan gäller köp av mark från kommunens fastighet del 
av Ammarnäs 2:101. 
 
Information har lämnats till intressent att området är samfällt, har en gällande 
detaljplan och att den måste ändras för att skapa förutsättningar för försäljning 
av mark och efterfrågad tomtförstoring. Intressent har också erhållit 
information om vad en detaljplaneändring innebär, att den helt måste bekostas 
av de sökande inklusive fastighetsreglering, att den inte med all säkerhet går att 
genomföra och ny avstyckning samt alla övriga kostnader förenade med 
detaljplaneändringen ska bekostas av köparna. Intressent har också fått 
information om de fastställda markpriser som kommunen fattat beslut om som 
för närvarande är 40 kronor per kvadratmeter. 
 
Ärendet har beretts av samhällsbyggnadsnämnden i november 2020 som ansåg 
att området inte bör förtätas utan att Sorsele kommun ska skapa nya områden. 
Ärendet återremitterades av kommunfullmäktige i februari 2021 för ny 
beredning. Samhällsbyggnadsnämnden är åter yttrat sig ärendet och anser att 
förtäta befintliga områden inte bör ske, utan att Sorsele kommun ska skapa nya 
områden. De anser även att en förtätning av området motverkar syftet med den 
befintliga detaljplanen. En förtätning skulle påverka området negativt främst 
gällande grönyteområden, tillgänglighet till och skötsel av området både 
sommar och vinter. 
 
En beredningsgrupp bestående av teknisk chef, kommunchef och 
samhällsbyggnadschef har därefter berett ärendet. De anser att begäran om  
     Forts. 
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markköp inom samfälligheten där syftet är att förstora befintlig tomt kan 
beviljas då syftet inte är att bilda ny fastighet. Dock gäller beredningens förslag 
endast detta ärende. 
 
Beslutsunderlag 
Kommunstyrelsen 2021-06-08 § 78 
Allmänna utskottet 2021-05-25 § 72 
Situationsplan övergripande 
Tekniska chefens tjänsteutlåtande 2021-04-23 
Samhällsbyggnadsnämnden 2021-04-20 § 23 
Kommunfullmäktige 2021-02-25 § 11 
Kommunstyrelsen 2020-12-14 § 198 
Situationsplan detalj samt förfrågan 
 
Förslag till beslut 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige godkänner begäran om 
markköp i detta ärende där syftet med markförvärvet är att förstora befintlig 
tomt. 
Kjell Öjeryd (v) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag. 
Jan Axelsson (c) yrkar avslag. Yrkar bifall till samhällsbyggnadsnämndens 
förslag. Samhällsbyggnadsnämnden anser att framtida förfrågningar gällande 
tomtförstoringar och markförsäljningar rörande gemensamhetsanläggning 
Ammarnäs GA:1 inom Ammarnäs 2:101 ska avslås. 
Kristina Axelsson (c), Urban Isaksson (v), Lilian Holloway (m) och Sven-Åke 
Nilsson (s) – yrkar också avslag. Yrkar på att försäljningen avslås enligt 
Samhällsbyggnadsnämndens beslut som är att inte förtäta befintliga områden 
utan att Sorsele kommun ska skapa nya områden. Nämnden anser att en 
förtätning av området motverkar syftet med den befintliga detaljplanen. En 
förtätning skulle påverka området negativt främst gällande grönyteområden, 
tillgänglighet till och skötsel av området både sommar och vintertid. 
 
Beslutsgång 
Ordföranden ställer förslagen mot varandra och finner att kommunfullmäktige 
beslutar enligt kommunstyrelsens förslag. 
 
Omröstning begärs 
Kommunfullmäktige godkänner följande beslutsgång: 
Ja-röst för kommunstyrelsens förslag. 
Nej-röst för Axelsson med fleras förslag. 
 
     Forts. 
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Omröstningsresultat 
Med 10 ja-röster för kommunstyrelsens förslag, 7 nej-röster för Axelssons 
förslag och 2 som avstår beslutar kommunfullmäktige bifalla 
kommunstyrelsens förslag. 
 
Ledamot/tjänstgörande 
Ersättare Ja-röst Nej-röst Avstår 
 
Pia Sjöberg (S) Ja 
Kjell Öjeryd (V) Ja 
Daniel Grundström (S) Ja 
Maria Broberg (V) Ja 
Kristina Axelsson (C)  Nej 
Katarina Lövgren (S) Ja 
Urban Isaksson (V)  Nej 
Lilian Holloway (M)  Nej 
Inger Stenlund (V) Ja  
Bo Brydsten (S) Jäv Jäv Jäv 
Oscar Öjeryd (V) Ja 
Viveca Lindbom (S) Ja 
Robin Fransson (V) Ja 
Sven-Åke Nilsson (S)   Nej 
Carina Selbrand (C)   Nej 
Vakant SD (SD) 
Erika F Hedman (S)    Avstår 
Lennart Sjöberg (V) Ja 
Styrbjörn Lind (S)    Avstår 
Bengt Abrahamsson (V)   Nej 
Jan Axelsson (C)   Nej 
 
Resultat 10 ja 7 nej 2 avstår 
______ 
 
Utdrag  
Tekniska chefen 
Samhällsbyggnadsnämnden 
Leif Stefan Johansson 
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Försäljning mark, del av fastigheten Ammarnäs 2:101 i syfte att 
bilda ny fastighet, Ammarnäs 2:155 
 
Kommunfullmäktiges beslut 
- Begäran om markköp avslås med hänvisning till samhällsbyggnads-

nämndens yttrande och ståndpunkt från beredningsgruppen. 
 
Ärendebeskrivning 
Förfrågan om att förvärva mark har inkommit till verksamheten. Det är en 
intressent som redan äger en fritidsfastighet, Ammarnäs 2:155. Syftet är att 
bilda ny fastighet utmed sin befintliga. 
 
Förfrågan gäller Ammarnäs 2:155, bildandet av ny tomt om cirka 780 m2 och 
köp av mark från kommunens fastighet del av Ammarnäs 2:101. 
 
Information har lämnats till intressent att området är samfällt, har en gällande 
detaljplan och att den måste ändras för att skapa förutsättningar för försäljning 
av mark och efterfrågad tomtförstoring. Intressent har också erhållit 
information om vad en detaljplaneändring innebär, att den helt måste bekostas 
av de sökande inklusive fastighetsreglering, att den inte med all säkerhet går att 
genomföra och ny avstyckning samt alla övriga kostnader förenade med 
detaljplaneändringen ska bekostas av köparna. Intressent har också fått 
information om de fastställda markpriser som kommunen fattat beslut om som 
för närvarande är 40 kronor/m2. 
 
Samhällsbyggnadsnämnden yttrande sig i ärendet och ansåg att inte förtäta 
befintliga områden utan att Sorsele kommun ska skapa nya områden. Ärendet 
återremitterades av kommunfullmäktige 2021-02-26 § 9 för ny beredning. 
Samhällsbyggnadsnämnden har i april 2021 åter yttrat sig i ärendet. De anser 
att markförsäljning inte ska beviljas i syfte att skapa ny tomt. Deras ståndpunkt 
är att inte förtäta befintliga områden utan att Sorsele kommun ska skapa nya 
områden. Nämnden anser att en förtätning av området motverkar syftet med 
den befintliga detaljplanen. En förtätning skulle påverka området negativt 
främst gällande grönyteområden, tillgänglighet till och skötsel av området både 
sommar och vintertid. 
 
En beredningsgrupp bestående av teknisk chef, kommunchef och 
samhällsbyggnadschef har därefter berett ärendet. De anser att begäran om 
markköp inom samfälligheten där syftet är att bilda helt ny fastighet ska avslås. 
Tidigare utlåtande från Samhällsbyggnadsnämnden ska beaktas. Beredningen 
anser att nuvarande detaljplans utformning och intentioner ska följas. 
Kommunen vill inte bidra till att i större omfattning förändra nuvarande 
     Forts. 
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detaljplans utformning med att godkänna markförsäljningar som har i syfte att 
bilda nya fastigheter då detta kan komma att på olika sätt påverka övriga 
fastighetsägare inom samfälligheten. Beredningen anser att rekreations- och 
orörda markområden inom samfälligheten är viktiga att i huvudsak behålla då 
det var en avsiktlig design och intention vid framtagandet av den nu rådande 
detaljplanen över området. Nya privata exploatörer och även kommunen själv 
exploaterar nya områden och tomter inom Ammarnäs området vilket innebär 
att det just nu finns tomter att tillgå för intressenter som har behov eller i övrigt 
är intresserade av att bygga fritidshus eller permanentboende i området. 
 
Beredningen delar samhällsbyggnadsnämndens uppfattning att det är hellre 
önskvärt med nya områden än att förtäta befintliga med nya tomter. 
 
Beslutsunderlag 
Kommunstyrelsen 2021-06-08 § 79 
Allmänna utskottet 2021-05-25 § 73 
Tekniska chefens tjänsteutlåtande 2021-04-23 
Situationsplan 
Samhällsbyggnadsnämnden 2021-04-20 § 24 
Kommunfullmäktige 2021-02-25 § 9 
Kommunstyrelsen 2020-12-14 § 196 
 
Förslag till beslut 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige avslår begäran om markköp 
med hänvisning till samhällsbyggnadsnämndens yttrande och ståndpunkt från 
beredningsgruppen. 
 
Kjell Öjeryd (v) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag. 
 
Beslutsgång 
Ordföranden finner att det enbart finns ett förslag till beslut, vilket också blir 
kommunfullmäktiges beslut. 
______ 
 
Utdrag  
Tekniska chefen 
Samhällsbyggnadsnämnden 
Lennart Linder 
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Försäljning mark, del av fastigheten Ammarnäs 2:101 
 
Kommunfullmäktiges beslut 
Avslår försäljning av mark både för tomtförstoring samt köp av ny tomt. 
 
Reservation 
Kjell Öjeryd (v), Pia Sjöberg (s), Inger Stenlund (v), Robin Fransson (v) och 
Oscar Öjeryd (v) reserverar sig till förmån för kommunstyrelsens beslut. 
 
Ärendebeskrivning 
Förfrågan om att förvärva mark har inkommit till verksamheten från en 
intressent som redan äger en fritidsfastighet, Ammarnäs 2:149. 
 
Ärendet består av två frågor: 
- Förstora befintlig tomt - Förfrågan gäller Ammarnäs 2:149 och omfattar en 

utökning av befintlig tomt med cirka 360 m2. 
- Skapa en tomt till - Förfrågan omfattar även köp av cirka 900 m2 där syftet 

är att bilda en helt ny fastighet. Utökning och köp av mark gäller från 
kommunens fastighet del av Ammarnäs 2:101 på totalt 1 260 m2. 

 
Information har lämnats till intressent att området är samfällt, har en gällande 
detaljplan och att den måste ändras för att skapa förutsättningar för försäljning 
av mark och efterfrågad tomtförstoring. Intressent har också erhållit 
information om vad en detaljplaneändring innebär, att den helt måste bekostas 
av dom sökande inklusive fastighetsreglering, att den inte med all säkerhet går 
att genomföra och ny avstyckning samt alla övriga kostnader förenade med 
detaljplaneändringen ska bekostas av köparna. Intressent har också fått 
information om de fastställda markpriser som kommunen fattat beslut om som 
för närvarande är 40 kronor/m2. 
 
Samhällsbyggnadsnämnden yttrande sig i ärendet och ansåg att inte förtäta 
befintliga områden utan att Sorsele kommun ska skapa nya områden. 
Kommunfullmäktige återremitterade ärendet 2021-02-26 § 10 för ny 
beredning. 
Samhällsbyggnadsnämnden har 2021-04-20 § 26 åter yttrat sig i ärendet vad 
gäller att förstora befintlig tomt. De anser att befintliga områden inte ska 
förtätas utan att Sorsele kommun ska skapa nya områden. Nämnden anser att 
en förtätning av området motverkar syftet med den befintliga detaljplanen. En 
förtätning skulle påverka området negativt främst gällande grönyteområden, 
tillgänglighet till och skötsel av området både sommar och vintertid. I § 25 har 
de yttrat sig i frågan om att skapa ny tomt. Där har de samma ståndpunkt som i 
§ 26. 
     Forts. 
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 Utdragsbestyrkande 

Kf § 61, forts. 
 
En beredningsgrupp bestående av teknisk chef, kommunchef och 
samhällsbyggnadschef har därefter berett ärendet och anser att begäran om 
markköp inom samfälligheten där syftet är att förstora befintlig tomt kan 
beviljas då syftet inte är att bilda ny fastighet. Dock gäller beredningens förslag 
endast detta ärende. 
 
I frågan om markköp inom samfälligheten där syftet är att bilda helt ny 
fastighet anser beredningsgruppen att den ska avslås. Tidigare utlåtande från 
samhällsbyggnadsnämnden ska beaktas. Beredningen anser att nuvarande 
detaljplans utformning och intentioner ska följas. Kommunen vill inte bidra till 
att i större omfattning förändra nuvarande detaljplans utformning med att 
godkänna markförsäljningar som har i syfte att bilda nya fastigheter då detta 
kan komma att på olika sätt påverka övriga fastighetsägare inom 
samfälligheten. Beredningen anser att rekreations- och orörda markområden 
inom samfälligheten är viktiga att i huvudsak behålla då det var en avsiktlig 
design och intention vid framtagandet av den nu rådande detaljplanen över 
området. Nya privata exploatörer och även kommunen själv exploaterar nya 
områden och tomter inom Ammarnäs området vilket innebär att det just nu 
finns tomter att tillgå för intressenter som har behov eller i övrigt är 
intresserade av att bygga fritidshus eller permanentboende i området. 
 
Beredningen delar samhällsbyggnadsnämndens uppfattning att det är hellre 
önskvärt med nya områden än att förtäta befintliga med nya områden. 
 
Beslutsunderlag 
Kommunstyrelsen 2021-06-08 § 80 
Allmänna utskottet 2021-05-25 § 74 
Tekniska chefens tjänsteutlåtande 2021-04-23 (två stycken) 
Situationsplan detalj  
Samhällsbyggnadsnämnden 2021-04-20 §§ 25 och 26 
Kommunfullmäktige 2021-02-25 § 10 
Skrivelse 2021-02-16 
Kommunstyrelsen 2020-12-14 § 197 
 
Förslag till beslut 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige godkänner förfrågan om 
markköp med cirka 360 m2 där syftet med markförvärvet är att förstora 
befintlig tomt. Att förfrågan om markköp med cirka 900 m2 avslås vad gäller 
markköp som har i syfte att bilda ny fastighet. 
Urban Isaksson (v), Kristina Axelsson (c), Jan Axelsson (c), Sven-Åke Nilsson 
(s) och Lilian Holloway (c) – Yrkar på att kommunfullmäktige följer 
samhällsbyggnadsnämndens beslut och avslå försäljning av mark både för 
tomtförstoring samt köp av ny tomt.   Forts. 
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 Utdragsbestyrkande 

Kf § 61, forts. 
 
Kjell Öjeryd (v) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag. 
 
Ajournering 
Mötet ajourneras klockan 20.23-20.27 då ledamot Urban Isaksson (v) 
försvinner elektroniskt från mötet. 
 
Beslutsgång 
Ordföranden ställer förslagen mot varandra och finner att kommunfullmäktige 
beslutar enligt kommunstyrelsens förslag. 
 
Omröstning begärs 
Kommunfullmäktige godkänner följande beslutsgång: 
Ja-röst för kommunstyrelsens förslag. 
Nej-röst för Axelsson med fleras förslag. 
 
Omröstningsresultat 
Med 9 ja-röster för kommunstyrelsens förslag, 9 nej-röster för Axelssons 
förslag och 2 som avstår avgörs omröstningen av ordförandes röst, vilket 
innebär att kommunfullmäktige beslutar enligt Axelssons förslag. 
 
Ledamot/tjänstgörande 
Ersättare Ja-röst Nej-röst Avstår 
Pia Sjöberg (S) Ja 
Kjell Öjeryd (V) Ja 
Daniel Grundström (S)  Nej 
Maria Broberg (V)  Nej 
Kristina Axelsson (C)  Nej 
Katarina Lövgren (S) Ja 
Urban Isaksson (V)  Nej 
Lilian Holloway (M)  Nej 
Inger Stenlund (V) Ja 
Bo Brydsten (S) Ja 
Oscar Öjeryd (V) Ja 
Viveca Lindbom (S) Ja 
Robin Fransson (V) Ja 
Sven-Åke Nilsson (S)   Nej 
Carina Selbrand (C)   Nej 
Vakant SD (SD) 
Erika F Hedman (S)    Avstår 
Lennart Sjöberg (V) Ja 
Styrbjörn Lind (S)    Avstår 
Bengt Abrahamsson (V)   Nej 
Jan Axelsson (C)   Nej  Forts. 
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 Utdragsbestyrkande 

Kf § 61, forts. 
 
Resultat 9 ja 9 nej 2 avstår 
______ 
 
Utdrag  
Tekniska chefen 
Samhällsbyggnadsnämnden 
Ola Stenvall 
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 Utdragsbestyrkande 

Kf § 62 Dnr 2021/274-107 
 
Ansvarsfrihet 2020 för direktionen i Partnerskap Inland – 
Akademi Norr 
 
Kommunfullmäktiges beslut 
- Direktionen och de förtroendevalda i kommunalförbundet beviljas 

ansvarsfrihet för 2020 års verksamhet. 
- Kommunalförbundets årsredovisning för 2020 godkänns. 
 
Jäv 
Kjell Öjeryd (v) och Pia Sjöberg (s) anmäler jäv och delar inte i detta beslut. 
Ingen inträder som ersättare. Erika F Hedman (s) utses att justera denna 
paragraf. 
 
Ärendebeskrivning 
Årsredovisning för kommunalförbundet Partnerskap Inland – Akademi Norr 
avseende år 2020 fastställds av direktionen 2021-02-18. 
 
Eftersom Partnerskap Iland – Akademi Norr är ett kommunalförbund med 
direktion så ska frågan om ansvarsfrihet prövas i varje medlemskommuns 
fullmäktige. 
 
Beslutsunderlag 
Kommunstyrelsen 2021-06-08 § 89 
Revisionsberättelse 
Skrivelse 
Årsredovisning 2019 
Protokollsutdrag 2020-02-28 
 
Förslag till beslut 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige beviljar ansvarsfrihet för 
2020 års verksamhet till direktionen och de förtroendevalda i 
kommunalförbundet, samt att Kommunalförbundets årsredovisning för 2020 
godkänns. 
 
Beslutsgång 
Ordföranden finner att det enbart finns ett förslag till beslut, vilket också blir 
kommunfullmäktiges beslut. 
______ 
 
Utdrag  
Akademi Norr 
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Kf § 63 Dnr 2021/374-106 
 
Nytt avtal för gemensam renhållningsnämnd (Trepartens 
renhållningsnämnd) 
 
Kommunfullmäktiges beslut 
Antar nytt avtal om samverkan i gemensam renhållningsnämnd. 
 
Ärendebeskrivning 
Trepartens renhållningsnämnd och respektive kommuns fullmäktige har 
tidigare beslutat om fortsatt samverkan mellan de tre kommunerna Malå, 
Norsjö och Sorsele i frågor som rör insamling av restavfall och matavfall från 
hushållen. För detta ska nya insamlingsfordon införskaffas och med anledning 
av detta ska ett nytt avtal upprättas mellan de samverkande kommunerna. 
Avtalet fastställer hur samverkan i den gemensamma nämnden ska ske och hur 
kostnader ska fördelas. 
 
Trepartens renhållningsnämnd beslutade 2021-06-01 att godkänna avtalet och 
skicka det vidare till respektive kommunfullmäktige för godkännande. 
 
Treparten föreslår vidare att nuvarande reglemente behålls och revideras först 
efter att de samverkande kommunerna har arbetat igenom ett eventuellt 
reviderat förlag tillsammans.  
 
Beslutsunderlag 
Kommunstyrelsen 2021-06-21 § 106. 
Tekniska chefens tjänsteutlåtande 2021-06-18. 
Förslag till nytt avtal för gemensam renhållningsnämnd. 
Protokoll treparten, 2021-06-11 §15. Nytt avtal för nämnden. 
Protokoll treparten, 2021-06-11 §17. Insamling av ytterligare avfallsslag. 
 
Förslag till beslut 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige antar nytt avtal om 
samverkan i gemensam renhållningsnämnd. 
 
Beslutsgång 
Ordföranden finner att det enbart finns ett förslag till beslut, vilket också blir 
kommunfullmäktiges beslut. 
______ 
 
Utdrag 
Treparten 
Tekniska chefen 
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